
KS MLACEVO

Izglasovali smo
tretji samoprispevek
Krajevna skupnost Mlačevo je z

dvema samoprispevkoma, ki smo jih
imeli do sedaj, veliko prostorila v na-
ših vaseh na področju komunalne de-
javnosti. Za prve akcije smo zbirali
denar od krajanov brez izglasovanega

^j^ffiaprispevka. Pri tera je bilo izred-
no veliko težav, ker nekaj gospodinj-
stev sredslev ni hotelo prispevati.
Nato smo leta 1981 z referendumom
izglasovali prvi samoprispevek, nato
1984 Še drugega s prispevkom 2% od
OD in še po posebni lestvici za kme-
tijsko dejavnost, obrtnike in za druge
krajane, ki imajo premoženje v naši
K.S, a so prijavljeni v drugih KS. S
temi zbranimi sredstvi smo povečali
krajevno pokopališče, zgradili mrliš-
ko vežico, napeljali vodovod v vse
naše vasi, na novo uredili v vseh va-
seh kanalizacijo v dolžini 4385 me-
trov. Rekonstuirali srao tudi vaške
poti in asfaltirali skupaj 17.515 m2

cest, preuredili gasilski dom v vasi
Vel. Mlačevo, kjer imaio sedaj svoj
sedež vse organizacije, društva m KS
ter naredili javno razsvetljavo v vseh
štirih vaseh. S temi deli so dobile naše
vasi čisto drugačno podobo. Krajani
so teh pridobitev zelo veseli in po-
nosni so na svoje dosežke. Sedaj se
tudi vsako gospodinjstvo trudi, da iz-
boljša estetski videz svoje hiše in
okolice.

Narejenega je bilo veliko, vendar
nas veliko dela še čaka. Tako je
skupičina KS analizirala, kakšne so
nadaljnje potrebe v naši KS. Ugotovi-
li smo, da vseh potreb ne bo mogoče
pftkriti s sredstvi tega samoprispevka,
ki se izteče 30.4. 1989. Skupščina je
pripravila skupaj s svetom KS pro-
gram dela za nadaljnjih pet let, ga fi-
nančno ovrednotila in predlagala kra-
janom, da se samoprispevek podaljša
za pet let z 1% prispevno stopnjo. Za-
čele so se temeljite priprave in pojas-
njevanje programa komunalnih del
za naslednjih pet let. Sklicani so bili
zbori vaščanov, kjer je bilo pojasnje-
no, kaj naj bi zajemal bodoči pro-
gram. Vaš&ni so program še dopolni-
li in ga potrdili. Skupščina KS je na
svojem zasedanju ugotovila razpolo-
ženje krajanov ter sestavila program,
o katerem so vaščani glasovali na re-
ferendumu za nov samoprispevek.

Program komunalnih del za bodo-
čih pet let zajema vzdrževanje vaških
makadamskih poti, ureditev požarno
hidranmega omrežja po vaseh, uredi-
tev smetišč, nabava zabojnikov, plu-
ženje snega, ureditev avtobusnih po-
stajališč, ureditev in vzdiževanje čistil-
nih naprav tei še druge stvari, ki so
krajanom potrebne za urejenost naših
vasi in estetsko okolje.

Skupščina je na osnovi vseh po-
datkov, potreb in razpoloženja kraja-
nov razpisala referendum za 2. 4.
1989. Pri vsem tem delu pa je obstaja-
la dcločena bojazen, ali bo v teh tež-
kih ekonomskih časih referendum
tudi uspel.

Dogovorili smo se, da se morajo
vsi aktivisti, posebno pa še člani
SZDL in predstavniki vseh družbe-
nopolitičnih organizacij potruditi in
individualno pojasnjevati program
bodočih del sovalčanom. Večina kra-
janov je razumela koristoost in pred-
nost podaljSanja samoprispevka. Ne-
kateri (ki pa so bili v manjšini), so
podaljšanju samoprispevka zelo na-
sprotovali. Res je, da je plačevanje
samoprispevka določena širša soli-
darnost, ker ga plačujejo tudi tisti, ki
imajo manj neposredne koristi od
drugih (npr. luč pred hišo ali asfalt do
praga). Toda z neko določeno soli-
darnostjo se pač moramo sprijazniti,
drugače ne bi bilo nobenega na-
predka. V tem primeru tukaj pač na-
stopa pri veČini v zadovoljstvo, pri
manjšini pa v negodovanje. Tako je
bilo tudi v naši KS, kjer je bila večina
krajanov s komunalnimi deli do sedaj
izredno zadovoljna in je poleg plače-
vanja samoprisevka še posebej pri-
spevala sredstva za komunalne na-
prave. Pri vsem delu so krajani s
prostovoljnim delotn po vaseh pri-
spevali tudi nekaj tisoč ur prostovolj-
nega dela za vse te delovne akcije.
Imamo pa tudi take, ki niso bili pri-
pravljeni za nobeno akcijo narediti
niti koraka. Takih je sicer malo, ven-
dar so.

Referenduma, ki je bil istočasno z
opredeljevanjcm za člana Predsed-
stva SFRJ iz SR Slovenije, se je ude-
ležilo 99% krajanov, za krajevni sa-
moprispeek pa je glasovalo 67,8%
krajanov.

Vseh volilcev v KS imamo 528.
Udeležba in rezultat sta bila zelo dc>
bra, tako pri volitvah, kot tudi pri
referendumu.

Naj omenim še to, da nekatera po-
djetja in ustanove pozabijo obraču-
navaii zaposlenim krajevni samo-
prispevek, tako da se mora KS še
posebej potruditi, da la samoprispe-
vek izterja.

Brez samoprispevka je v krajevni
skupnosti z vsemi njenimi potrebami
— stroški in izdatki — omrtvičena
celotna komunalna dejavnost.

Tudi v krajevni skupnosti je tako
kot v družbi nasploh — kdor ne na-
preduje ta nazaduje. Rode Bernard


